
 Protokoll                                           
 Sammanträdesdatum  
 

Handikapprådet.                                                     18 september 2012 
 

 Utdragsbestyrkande: 

Plats och tid Guldsmeden plan 4, A-salen, tisdag den 18 september, kl: 13.15 – 16:30 
 

  
Kerstin Tillemar vice ordf. HLS 
Karin Eriksson FUB 
Ulf Nilsson SRF 
Åsa Nordkvist AAF 
Birgit L Sundström AFASI 
Christine Styrman Demens 
Daniella From RBU 
Elisabeth Nilsson HLS 
Jenny Norell HRF 
Karl-Erik Wiman  RTP 
Anna W Persson PSO 
Maj Anita Persson IFS 
Peter Andersson NHR 
Jörgen Jansson DHR 

 
Elisabet Ericsson R 
Sven Johansson HLF 
Birgitta Peräinen Fp 
Majvor Westberg- Jönsson S 
Göran Thapper S 

Övriga deltagande Åke Berglöf, tillgänglighetsinventerare 
Stefan Barenfeldt, projektledare 
Gunilla Gustin-Skoglund, handikappansvarig 
 
 

Utses att justera Elisabet Ericsson   

Justeringens plats och tid Omsorgsförvaltningen, plan 4, Guldsmeden, Hudiksvall, kl:13:00, 2012-10-18 
  Paragrafer 19 - 27 
Underskrifter Sekreterare Gunilla Gustin-Skoglund  

 Ordförande Kerstin Tillemar 
 

 

 Justerande Elisabet Ericsson  
  

 

  Bevis / anslag 
 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Handikapprådet 

Sammanträdesdatum 2012-09-18 

Datum för uppsättande  
av anslag 

2012-10-19 Datum för nedtagande  
av anslag 

2012-11-09 

Förvaringsplats för  
protokollet 

Handikappansvarig, Kommunledningsförvaltningen, plan 4, Guldsmeden, 
Hudiksvall 
 

Underskrift Gunilla Gustin-Skoglund Dokument2 
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Khr § 19 
 
Upprop och val av justeringsförrättare 
 
Elisabet Ericsson förordas till justeringsförrättare. 
 
Handikapprådet beslutar  
 
att välja Elisabet Ericsson till justeringsförrättare. 
 
att justeringen ska ske torsdag den 18 oktober kl:13:00  på 
handikappansvarigs kontor, omsorgsförvaltningen plan 4, Guldsmeden 
Hudiksvall. 
 
 
________ 
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Khr § 20 
 
Godkännande av dagordning och föregående protokoll 
 
Genomgång av föregående protokoll från Kommunala Handikapprådet den  
9 maj 2012 
Godkännande av dagordning. 
 
 
Handikapprådet beslutar  
 
Att godkänna föregående protokoll.  
Att godkänna dagordningen. 
 
________________ 
 



Hudiksvalls kommun Protokoll 
 Sammanträdesdatum  

Handikapprådet 18 september 2012 

 

Justerandes sign:   Utdragsbestyrkande:

   Delges:  

 

 
Khr § 21 
 
Anmälan övriga ärenden 
 
Till dagordningens övriga ärenden  anmäler sig Karin Eriksson FUB, 
angående bidragsregler. 
Förslag till skrivelse från SRF angående ökade möjligheter på 
arbetsmarknaden för personer med funktionsnedsättning 
 
 _____________________________ 
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                             Khr § 22 
 
 
Information om tillgänglighetsarbetet. 
 
Åke Berglöf, tillgänglighetsinventerare informerar om arbetet med  
inventering av enkelt avhjälpta hinder i kommunens egna lokaler och 
allmänna platser. Till enkelt avhjälpta hinder räknas bland annat dörröppnare, 
hänvisningsskyltar, kontrastmarkeringar för trappor, dörrposter och slagytor, 
ramper. 
Inventeringen görs med hjälp av EAH-spindeln. Resultatet av inventeringen 
läggs sedan in på exelblad där man kan se vad som behöver åtgärdas, förslag 
på åtgärder och vad det blir för kostnader. Ett GIS system ( geografiskt 
informationssystem) är på uppbyggnad.Tjänstemän på tekniska förvaltningen 
kan sedan gå in i systemet och markera när det är åtgärdat och plan-och 
bygglovskontoret kan, som tillsynsmyndighet, gå in och följa upp. 

                                        
                                         Ritningsgranskningsgruppen  har tagit del av planritning av byggnad av   

ny läktare på ishallen,Glysis. Den planeras byggas på västra långsidan mot 
konstgräsplan. Bygglov ska sökas och därefter får ritningsgranskningguppen 
yttra sig över ritningarna. 
Befintliga busshållplatser vid sjukhuset ska byggas ut och förlängas så att de 
ej kommer ut i körbanan. En ny busshållplats mittemot sjukhusets nya 
parkeringsgarage ska göras i södergående riktning enbart för avlämning ej 
påstigning.  

                                          
 
 
                                        Handikapprådet tackar för informationen 

 
 
 
___________________________________ 
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                              Khr §23  

 
Genomgång av ny verksamhetsplan/åtaganden för Handikapprådet 
 
Gunilla Gustin-Skoglund, handikappansvarig, går igenom Handikapprådets 
ny verksamhetsplan/åtaganden för 2012-2013 som arbetades fram på 
Handikapprådets planeringsdag 9 maj i Norrbo skola. 
 
De viktigaste frågorna som kom upp på planeringsdagen 
 

 Boendefrågor och daglig verksamhet 
 Bemötande 
 Fysisk tillgänglighet 
 Följa upp hur det ser ut på arbetsmarknaden, skola, praktikplatser  

         och fritid för personer med funktionsnedsättning 
 Information till allmänheten 
 Uppföljning av tidigare väckta frågor 
 Påverka politiker 
 Deltagande på nämndmöten från Handikapprådet 

 
Verksamhetsplanen kommer att läggas ut på kommunens hemsida där man 
går in under rubriken bo och leva och sedan tillgänglighet. 
 
 
 
 
__________________________ 
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                                        Khr § 24 

 
Sponsring av biljetter till hockeymatcher 
 
Karin Eriksson informerar om att Hudiksvalls Hockey Club bjuder in 
lokalföreningarna i HLS att vara med som hedersgäster vid deras 
hemmamatcher. 
HHC hemmamatcher börjar i mitten av september och vid varje match 
sponsrar de med 5 -10 biljetter. Som hedersgäst får varje förening en 
presentation och får visa upp sin verksamhet 
 
För ytterligare information kontakta Karin Eriksson på HLS expedition 
0650-159 74,   mailadress:.handikappades.l@telia.com 
 

 
 
Handikapprådet tackar för informationen 
 

 
 
  
 
________________________________ 
 
 
 
 
 

 
 
 
                                        
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
0 
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                                        Khr § 25 

 
Nuläget Camp Igge 
 
Stefan Barenfeldt informerar om nuläget på Camp Igge. 
Arenan håller på att byggas och det beräknas bli invigning den 8 december. 
Det blir öppet hus mellan kl: 10-14 den dagen. 
 
En ansökan om tilläggsanslag har gjorts hos Arvsfonden för att utveckla 
tillgängligheten och servicen på Camp Igge. Stefan har i dagarna fått avslag 
på ansökan med motivering att Camp Igge har bildat ett aktiebolag och 
arvsfonden beviljar inga medel till aktiebolag. 
 
Stefans fråga är nu om någon annan kan ta över som projektledare. 
HLS tar med sig frågan och återkommer i ärendet. 
 
Handikapprådet tackar för informationen 
 
 
 
 
________________________ 
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                                        Khr § 26 

 
Övriga frågor  
 
Bidragsregler 
 

                              Karin Eriksson tar upp frågan om bidragsregler för                 
                              handikapporganisationerna när det gäller uthyrning av bad och idrottshallar. 
                              Social och fritidsförvaltningen har fått i uppdrag att se över reglerna. 
                                         Handikappansvarig återkommer i frågan vid nästa sammanträde   
 

 
 
Förslag till skrivelse från SRF 
 
Ett förslag till skrivelse till kommun och lansting har inkommit från SRF, 
synskadades riksförbund. Skrivelsen handlar om ökade möjligheter på 
arbetsmarknaden för personer med funktionsnedsättning. 
Handikapprådet beslutar att ta upp skrivelsen på nästa möte den 15 november 
eftersom skrivelsen kom in sent till dagens möte. 

 
 
 
 
 
________________________________ 
 
 
 
 
 
. 
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                                        Khr § 27 
 
 
Övrig information 
 
 
Konferens  
Den 13-14 november är det tillgänglighetskonferens i Hudiksvall på 
Kulturhuset.Temat för dagarna ”Är samhället tillgängligt för alla” och allas 
lika värde. Maria Larsson, Barn-och äldreminister avslutar konferensen 

 Hur ser arbetsmarknaden ut för personer med olika 
funktionsnedsättningar 

 Motverka onödig ohälsa 
 Hälsan hos personer med funktionsnedsättning 
 Sociala  företag breddar arbetsmarknaden via anpassade arbeten 
 Alternativa driftsformer 
 

För mer information  om program och anmälan gå in på kommunens hemsida  
www.hudiksvall.se och klicka på nätverkskonferens i tillgänglighet 
 
 
 
Beslut angående medel för EAH-enkelt avhjälpta hinder 
Revisorerna i Hudiksvall genomförde en granskning av tillgänglighetsarbetet, 
avseende enkelt avhjälpta hinder. Tekniska nämnden fick 
granskningsrapporten för kommentar. Tekniska nämnden beslutade att som 
svar på rapporten ge tekniska förvaltningen i uppdrag att till 
budgetberedningen i höst redovisa en lägesbeskrivning och behov av resurser 
för att slutföra arbetet. 
För att klassas som enkelt avhjälpta hinder har förvaltningen satt kostnaden 
ett basbelopp, cirka 40 000 kronor per lokal. Totalt rör det sig om 48 lokaler,  
vilket resulterar i en kostnad på 1 920 000 kronor 
 

 
 
Yttrande till Länsstyrelsen 
Handikappansvarig har yttrat sig på en remiss från Länsstyrelsen med frågan 
hur kommunen använder sig av tillgänglighetsguider, GIS-verktyg eller 
någon annan metod i sitt arbete med tillgänglighet för äldre och personer med 
funktionsnedsättning. 
Hudiksvalls kommun har tidigare haft en tillgänglighetsguide på kommunens 
hemsida.Den har på grund av inaktualitet lagts vilande.Ett arbete pågår för att 
hitta bättre sätt att informera om tillgänglighet i redan befintlig information 
rörande publika lokaler och allmänna platser. 
Övrigt se § 22, information om tillgänglighetsarbetet 
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Yttrande trafikförsörjningsprogrammet 
Handikapprådet har yttrat sig över regionalt trafikförsörjningsprogram för 
Gävleborgs län. I vårat svar står det bland annat,  för att få etablera 
kommersiell kollektivtrafik skall tillgänglighetskriterierna uppfyllas på de 
fordon som skall användas. Det är viktigt att hållplatsutropen kommer igång. 
Vid hållplatser där flera busslinjer stannar, bör utrop av bussens linjenummer 
ske utvändigt. Gör tidtabellerna på nätet läsbara med skärmläsningsprogram. 
Bemanna resecentrum och järnvägsstationen i Hudiksvall. Detta underlättar 
tillgängligheten för köp av biljetter, information och ledsagning. 
 

 
 
 
Länsfolkhälsodagen  
Länsfolkhälsorådet bjuder in till årets länsfolkhälsodag i Gävle den 19 
oktober. Temat för dagen är ” Förstärkt folkhälsoarbete i Gävleborg med 
fokus på delaktighet och inflytande”. 
 
 
Nästa handikappråd är den 15 november kl.13:15 – 16:30 

 
 

                                  
 
__________________________________ 
 
 
 
 
                                                                                                                                           
 
 

 
 

 
 

 
 
 

                                    


